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Spørgsmål nr. 229 (Alm. del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge-

og Integrationspolitik:

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor ministeren ikke ønsker at 
oplyse, om politiet har besøgt klinikken for illegale udlændin-
ge i åbningstiden, jf. UUI alm. del – svar på spørgsmål 93 og 
94?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet. I den anledning har Rigspolitiet henvist til føl-

gende udtalelse fra Københavns Politi:

”Den politimæssige indsats i forhold til lægeklinikken indgår 
som led i den generelle overvågning og indsats i området på 
Vesterbro, hvor der foretages en særdeles koncentreret patrul-
jering blandt andet som led i indsatsen mod udlændinges ulov-
lige indrejse og ophold og på grund af prostitution og krimina-
litet. Behovet for en intensiv politimæssig indsats er således 
udtalt, og politiet lægger derfor en betydelig indsats i området, 
hvor også sundhedsklinikken er beliggende.

Det kan supplerende nævnes, at det er oplyst fra Station City, 
at klinikken fortsat ikke har givet anledning til en direkte poli-
tiindsats.”

Jeg kan herudover henvise til mine besvarelser af 26. oktober 2011 og 18. 

januar 2012 af spørgsmål nr. 1 og nr. 93 (Alm. del) fra Udvalget for Ud-

lændinge- og Integrationspolitik, hvor jeg har tilkendegivet, at jeg ligesom 

min forgænger har fuld tillid til, at politiet varetager de opgaver, som poli-

tiet har i forhold til bl.a. udsendelse af udlændinge uden lovligt ophold i 

Danmark, og at jeg er sikker på, at politiet tager de fornødne initiativer, 

hvis politiet bliver opmærksom på, at udlændinge uden lovligt ophold be-

finder sig i bestemte lokaliteter. 

Den konkrete håndtering i forhold til den pågældende læge- og sundheds-

klinik beror i den forbindelse på en politifaglig vurdering, som det er poli-

tiets opgave af foretage.


